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30 april 2023 

 

Beste mensen, 

Er waren de afgelopen maand enkele belangrijke ontwikkelingen zoals de uitspraak in de 

strafzaak tegen de eerste vijf vrouwen, en de artikelen die we in de kranten wisten te krijgen. 

Terwijl we op sommige terreinen belangrijke winst boeken, blijkt het politieke verzet tegen 

een meer menselijke behandeling van de vrouwen en kinderen bijzonder hardnekkig te zijn.  

Uitspraak in de strafzaak tegen de eerste vijf vrouwen 

De belangrijkste gebeurtenis deze maand was ongetwijfeld de uitspraak op 13 april van de rechtbank 

in Rotterdam in de strafzaak tegen de eerste vijf vrouwen die vorig jaar waren teruggehaald. Het 

vonnis viel voor alle vrouwen lager uit dan de eis van het OM, en een belangrijk deel van het vonnis 

werd als voorwaardelijke straf opgelegd. Rekening houdend met de 14 maanden die de vrouwen al in 

voorarrest hadden doorgebracht, bleef er voor vier van de vrouwen nog 7 maanden over die ze in de 

cel moeten blijven, en voor een nog slechts 4 maanden. De vrouw van wie het voorarrest wegens 

ziekte  geschorst was, hoefde helemaal niet meer terug naar de cel. Het bijzondere aan de uitspraak 

was dat de rechtbank voor het eerst rekening hield met de jaren die de vrouwen al gevangen hadden 

gezeten in Koerdische kampen. Hoewel dit niet met zoveel woorden door de rechter gezegd werd, 

was deze gevangenschap het gevolg van een bewuste keuze van de NL overheid om de vrouwen niet 

eerder terug te halen, terwijl dit technisch gezien wel mogelijk was geweest. Met andere 

verzachtende omstandigheden zoals het geringe contact met de kinderen en het strenge regime op 

de TA hield de rechtbank geen rekening. De advocaten hadden deze factoren ook niet aangedragen 

omdat ze zich wilden concentreren op het argument van de Koerdische gevangenschap. Wanneer ze 

ook nog andere argumenten hadden aangedragen, had dit volgens hen de focus op de Koerdische 

gevangenschap verminderd. En dat was natuurlijk de voornaamste verzachtende factor.  

Zeer bijzonder was ook dat de rechter bij een van de vrouwen zijn verontwaardiging uitsprak over 

het feit dat zij het afgelopen jaar door de IND bedreigd was met het afnemen van haar 

Nederlanderschap. Hij had daarmee ook rekening gehouden bij het bepalen van de strafmaat. 

Opvallend was de ook de vriendelijke toon die de rechters kozen bij de toelichting van hun uitspraak. 

Het is duidelijk dat er aan de kant van de rechtbank begrip bestaat voor de moeilijke periode die de 

vrouwen achter de rug hebben, en ook voor de situatie waarin ze nu nog verkeren. De rechtbank kan 

echter niet al te coulant zijn in haar vonnissen omdat ze rekening moet houden met eerdere 

vonnissen (5 jaar voor Safad S.) en ook met de politieke druk vanuit de Tweede Kamer.   

Het OM is intussen in beroep gegaan omdat het de opgelegde straffen te laag vond, en de 

argumenten van het verblijf in Koerdische gevangenschap en het afnemen van het Nederlanderschap 

als irrelevant beschouwde.   

Artikel in NRC over Terroristen Afdeling 

Een week vóór de uitspraak van de rechtbank in Rotterdam bracht de NRC een uitgebreid artikel over 

de situatie op de TA in Zwolle. Het artikel was gebaseerd op fragmenten van brieven die ik van de 

vrouwen ontvangen had. Hierin deden de vrouwen verslag van het zeer repressieve en vernederende 

http://kinderenteruguitkalifaat.nl/wp-content/uploads/2023/04/20230408-NRC-Bericht-uit-de-Zwolse-vrouwenvleugel.pdf
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regime op de TA. Al eerder had ik daarvoor aandacht gevraagd bij de Dienst Justitiële Instellingen en 

de directie van de PI Zwolle, maar dat had niets opgeleverd.  Omdat de vrouwen op de TA op geen 

enkele andere manier hun verhaal kunnen doen aan de buitenwereld, had ik besloten om dan maar 

enkele van hun brieven ter beschikking te stellen van de krant. De krant pakte dit enthousiast op, en 

kwam uiteindelijk met een gebalanceerd verhaal over drie pagina’s. Ook op de dag van het vonnis 

kwam de krant nogmaals met een redactioneel commentaar over het onderwerp. Het feit dat een 

kwaliteitskrant als de NRC hieraan zoveel aandacht besteedt, laat zien dat er in brede kring eindelijk 

het besef begint te ontstaan dat de Nederlandse aanpak van de vrouwen en kinderen eigenlijk niet 

past bij ons land.   

Nog geen schot in betere bezoekregeling voor de kinderen 

In het NRC artikel verklaarde de directrice van de PI opnieuw dat de kinderen wekelijks hun moeder 

mogen bezoeken. Op papier is dit juist, maar in de praktijk is het onmogelijk. De kinderen moeten 

dan met de grootouders of begeleiders op een werkdag mee naar de gevangenis. Jeugdzorg geeft 

hiervoor geen toestemming omdat de kinderen dan een schooldag missen, en ook omdat ze geen 

begeleiders  hebben die de grootouders en kinderen kunnen vergezellen (wat verplicht is).  

Ik heb daarom op 10 april opnieuw een brief geschreven aan minister Weerwind om hem te wijzen 

op dit probleem, en op het feit dat er sinds onze eerste brief (van 16 november) vijf maanden 

verstreken zijn zonder dat we één stap verder zijn gekomen. Ik heb hem vriendelijk verzocht niet 

nogmaals vijf maanden te wachten voordat er actie wordt ondernomen. De gebrekkige 

bezoekregeling voor de moeders op de TA is in feite gewoon een manier om de vrouwen (en 

daarmee de kinderen) nog eens extra te straffen. Op de reguliere afdeling mogen moeders hun 

kinderen eens in de vier weken ontvangen, in een kindvriendelijke ruimte met speeltoestellen, en het 

bezoek duurt twee uur. Er is geen enkele reden waarom deze regeling ook niet voor de moeders op 

de TA kan worden toegepast. De huidige bezoekregeling voor kinderen van moeders op de TA leidt 

tot veel frustratie en vergroot de kans op problemen bij de ontwikkeling en latere integratie van de 

kinderen.  

CDA medeverantwoordelijk voor afnemen Nederlanderschap 

Het beleid om bij vrouwen met dubbele nationaliteit het Nederlanderschap af te nemen, wordt door 

steeds meer instanties bekritiseerd, zowel binnen als buiten de overheid. De enige reden dat 

minister Yesilgöz nog steeds doorgaat met dit beleid, is dat zij zich gesteund weet door een 

meerderheid in de Tweede Kamer. Wij hebben aan D’66 en de linkse oppositiepartijen gevraagd om 

in de Kamer met een motie te komen die de regering oproept te stoppen met dit beleid. D’66 

antwoordde dat het indienen vaneen dergelijke motie zinloos is zo lang de posities van de partijen in 

de Kamer onveranderd zijn.  

Het CDA speelt een sleutelrol bij de discussie over het afnemen van de nationaliteit. De laatste keer 

dat dit onderwerp in de Kamer behandeld werd (eind 2021), stemde het CDA vóór verlenging van de 

wet die het afnemen van het Nederlanderschap mogelijk maakt. De partij sloot zich toen aan bij VVD, 

PVV en extreemrechts, waardoor het wetsvoorstel 86 stemmen kreeg. Wanneer het CDA met 14 

zetels tégen het voorstel had gestemd, was de verlenging van de wet verworpen met 77 stemmen 

tegen. Het CDA stemde echter niet alleen passief mee met het wetsvoorstel van de toenmalige 

staatssecretaris Broekers-Knol; de partij had zelf het initiatief genomen tot het wetsvoorstel. CDA’er  

Madeleine van Toorenburg had samen met toenmalig Kamerlid Yesilgöz in een motie gevraagd om 

verlenging van de wet.  

https://www.nrc.nl/nieuws/2023/04/13/opnieuw-nadenken-graag-over-de-zwolse-is-vrouwen-a4161921
http://kinderenteruguitkalifaat.nl/wp-content/uploads/2023/04/Weerwind-10-april-2023.pdf
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Omdat mensen als Van Toorenburg nog steeds een prominente rol spelen in het CDA, bestaat er een 

grote tegenstand in de partij om van standpunt te veranderen. Toch kan de partij dit standpunt niet 

handhaven als ze zich nu willen gaan profileren als een meer linkse partij (“minder ik, meer wij”). Ik 

heb dit uiteen gezet in een brief aan fractieleider Heerma met kopie en aan alle CDA Kamerleden. 

Tegelijk heb ik dit punt nog een keer gemaakt in een opinie artikel in Trouw. De CDA partijtop  steekt 

bij dit soort gelegenheden zijn kop graag in het zand, hopende dat het probleem vanzelf wel weer zal 

overwaaien. Maar in dit geval zal de partij toch kanten moeten kiezen, hoe lastig dat gezien de 

interne verhoudingen ook kan zijn. Nu kan het CDA nog het verschil maken. Wanneer het kabinet 

over enkele maanden valt en er een meer rechtse regering voor in de plaats komt, zal het CDA (met 

het handjevol resterende zetels) niet meer in staat zijn om zijn fouten uit het verleden recht te 

zetten. 

Directie PI weigert nog steeds uitreiken van boeken en TA magazine 

De boeken die ik laatst had opgestuurd zijn nog steeds niet uitgereikt door de directie van de TA. 

Hetzelfde geldt voor het TA Magazine dat ik laatst had opgestuurd aan alle dames op de TA.  

Wettelijk kan de directie uitreiking van poststukken alleen weigeren wanneer dit gevaar oplevert 

voor de orde en veiligheid in de gevangenis. In dat geval moet zij dit ook melden, met opgaaf van 

reden, aan de geadresseerde. De directie van de PI houdt zich dus niet aan de wettelijke regels, 

hoogstwaarschijnlijk in opdracht van de DJI (Dienst Justitiële Inrichtingen) die op zijn beurt bang is de 

wrevel van de rechtse partijen in de Kamer op te roepen.  Ik heb bij de Commissie van Toezicht van 

de PI Zwolle een klacht ingediend over deze gang van zaken.  

Tuinproject in de PI Zwolle met succes van start gegaan – alleen niet voorde vrouwen op de TA 

In de laatste aflevering van het blad “De Bonjo”, een uitgave voor alle 10.000 gedetineerden in 

Nederland, trof ik tot mijn vreugde een verhaal over een tuinbouwproject dat in 2022 van start was 

gegaan in de PI Zwolle. Dit project, dat was opgezet door een groep vrijwilligers die zich “Plantje voor 

Morgen” noemt, is bedoeld om ”gedetineerden duurzame kansen te bieden in de gevangenis en in 

de toekomst erna”. Ik was zeer blij om te lezen dat dit project van start was gegaan omdat ik de 

afgelopen maanden zelf herhaaldelijk aan de directrice van de TA gevraagd had om de vrouwen op 

de TA de gelegenheid te geven te tuinieren. Hierop was geen antwoord gekomen.   

In het artikel lees ik dat het tuinproject bedoeld is voor de ISD-afdeling (Instelling Stelselmatige 

Daders). De dames op de TA mogen hier dus niet aan meedoen. Is dit omdat zij nog gevaarlijker zijn 

dan de “stelselmatige daders”? Of is het omdat ‘de politiek’ erop gebrand is om hen het leven zo 

zuur mogelijk te maken, en hen daarom het plezier van tuinieren niet gunt?  Dat lijkt mij erg dom 

want de bedoeling van detentie – volgens de Nederlandse wet – is gedetineerden voor te bereiden 

op hun terugkeer in de samenleving, en niet om hen geestelijk steeds verder kapot te maken.  

 

Voor meer nieuws van de afgelopen maand, zie webpagina "Laatste Nieuws" :  

https://kinderenteruguitkalifaat.nl/actualiteiten/ 

 

Deze Nieuwsbrief wordt maandelijks toegezonden aan alle mensen die zich hebben aangemeld als lid of 

sympathisant van het Platform Kinderen terug uit het Kalifaat. Mocht u geen prijs meer stellen op toezending 

van deze nieuwsbrief dan kunt u zich afmelden bij adcorten@gmail.com      

http://kinderenteruguitkalifaat.nl/wp-content/uploads/2023/04/Pieter-Heerma-25-april-2023.pdf
http://kinderenteruguitkalifaat.nl/wp-content/uploads/2023/04/20230426-Trouw-papieren-versie_20230426_0001.pdf
http://kinderenteruguitkalifaat.nl/wp-content/uploads/2023/04/20230301-Bonjo-tuin-PI-Zwolle_20230427_0001.pdf

